
U s n e s e n í 
ze 65. zasedání Rady Astronomického ústavu AV ČR, v. v. i.   

konaného dne 23. 1. 2018 v Ondřejově 
 

 
1. Rada hlasováním per rollam ukončeným dne 7. 12. 2017 schválila 7 zahraničních oponentů 
projektu La Silla – Ground based support of PLATO space mission (navrhovatel: P. Kabáth)  
z celkem 12 návrhů, které předložili členové Rady a navrhovatel. 
 
 
2. Rada hlasováním per rollam schválila Významné výsledky ASU do Výroční zprávy AV 
v tomto pořadí (pro stručnost jsou uvedena pouze jména spoluautorů z ASU): 
 
 1. Vennes, Kawka - Neobvyklý bílý trpaslík může být pozůstatkem málo zářivé  
 supernovy typu Ia 
 2. Spurný, Borovička - Objev nové větve meteorického roje Taurid obsahující  
 i nebezpečné planetky 
 3. Dudík - Vírová proudění koróny během slunečních erupcí 
 
 
3. Rada rozhodla stanovit pro externí pozorovatele (pracovníky jiných institucí) poplatek za 
pozorovací noc Perkovým dalekohledem ve výši 7 500 Kč, která odpovídá pouze provozním 
nákladům bez zahrnutí investic. V případě, že noc nebude využita např. z důvodu 
nepříznivého počasí, bude tato částka snížena o 50 %. Platnost opatření od 1. 1. 2019. Rada 
pověřuje ředitele realizací tohoto opatření. 
 
4. Rada schválila tyto změny v Pravidlech pro udělování Prémie J. Friče (červeně označená 
slova se vypouští): 
 
- doplnění čl. 1 odst. 3 o jednu větu a čl. 2 odst. 4 o jednu větu:  
 

Uvedené pětileté období zahrnuje kromě roku, ve kterém byl podán návrh, též celých 
pět předcházejících let a nehledí se na den a měsíc zveřejnění výsledků (čl. 1 odst. 3). 
 
Připadne-li datum 30. září na sobotu, neděli nebo státní svátek, přijímají se návrhy do 
konce prvního následujícího pracovního dne (čl. 2 odst. 4). 

 
- upuštění od povinnosti podávat návrhy ve vytištěné podobě (čl. 2 odst. 3). 
 
5. Rada schválila návrh ředitele na změnu Vnitřního mzdového předpisu - zřízení funkce O5 
- předák údržby. 
 
6. Rada po diskuzi podporuje návrh ředitele a doporučuje zřízení skupiny chladných hvězd a 
exoplanet pod vedením P. Kabátha (Stelární oddělení), a to nejlépe od 1. března 2018.  
 
  
 
          Zapsal:  Pavel Suchan          Bruno Jungwiert, předseda Rady AsÚ 


